

Curriculum Vitae (CV)



• **Personal Information:**

- Name: AIDA HABIB
- E-mail : habibaida85@yahoo.fr
- Mobile: 0937031259
- Languages: English - French – Arabic

• **Education and Academic Background:**

Certificate	Jurisdiction	from university	Country	Date
License Economy	business management	Faculty of Economics-Tishrin University	Syria	2007
Research Master Engineering Health Systems: Health Systems Analysis Methods Health	Health Economics/Public Health	Faculty of Medicine - Quality and Public Health Laboratory - Aix Marseille University	France	2011
Diploma in Biostatistics and basic methodologies for research in biology and medicine (academic study certificate).	Biostatistics			2012
A certificate in writing articles in English	writing articles in English	Faculty of medicine-Quality and General Health Laboratory -	France	2013
PhD in public health and health economics	health economics	PhD School of Life and Health	France	2015

• **Principal Positions:**

- Head of Research and Studies Department at the Center for Strategic Health Studies - Ministry of Health - Damascus 2016-2019
- Secretary of the Health Technical Institute - Ministry of Health - Damascus-2019-2020
- Member of the Administrative Reform Team of the Ministry of Health in cooperation with the Ministry of Administrative Development 2020 until now.
- Head of the Institutional Organization Department in the Directorate of Administrative Development

- Ministry of Health - Damascus 2020

- Director of Administrative Development at the Ministry of Health - Damascus, April 2021 until September 2022

• **Publications and Scientific Work:**

Scientific Work:

- - Instructor from outside the staff at Damascus University for master's students, qualification, specialization and postgraduate studies since 2017 until now for the following courses:
 - 1- Corporate leadership
 - 2- Strategic management in Arabic for the master's degree in qualification and specialization, and in a foreign language for academic postgraduate students
 - 3- Strategic analysis
 - 4- Informatics applications in project planning
- - Instructor from outside the owners at the Institute of Economic and Social Planning - Damascus for Master's students in qualification and specialization since 2018 until now for the following courses:
 - 1- Labor economics and human resource planning
 - 2- Planning the social services sectors
- - Faculty member at the College of Hospital Administration - Andalusia Private University for Medical Sciences - Qadmous
- - Trainer at the Center for Health Strategic Studies and the Directorate of Administrative Development in the Ministry of Health from 2016 to date on the following topics:
 - 1- health research
 - 2- Health economics and hospital management
 - 3- Health planning and health policies
 - 4- Management skills and work skills
- - Supervising many master's theses in qualification and specialization at the Higher Institute for Administrative Development
- Member of the judging committee for a number of master's theses in economic and social planning
- - Participation with the World Health Organization in researching the assessment of the private sector and the study of the health labor market in Syria
- - Participation with the World Health Organization in researching the assessment of the health labor market in Syria

Publications:

Habib A, Durand AC, Brunet P, Delarozière JC, Devictor B, Sambuc R, Gentile S. Étude comparative de survie entre les techniques de dialyse : dialyse péritonéale versus hémodialyse en région Provence-Alpes-Côte d'Azur. Nephrol Ther. 2015-2016.

Aida Habib, Durand AC, Philippe Brunet, Ariane Duval-Sabatier, Olivier Moranne, Stanislas Bataille, Laurent Benhaim; Evelyne Bargas, Stéphanie Gentile. Facteurs influençant le choix de la dialyse péritonéale : le point de vue des patients et le point de vue des néphrologues. Nephrol Ther. 2016. (Submitting).

Aida Habib, Anne-Claire Durand, Roland Sambuc, Franck Mazue and Stéphanie Gentile, Switching between Dialysis Modality: A Descriptive Study in Provence-Alpes-Côte D'azur, Ann Nephrol 5(1):60-

70. 2020.

Communication :

- First International Conference on Medical Engineering at the University of Damascus 2022, Syria.
- The Health Administration Conference in Lattakia 2022, Syria
- May 2013 - Poster entitled "*Health-economical comparison between health care dialysis modalities: hemodialysis versus peritoneal dialysis*" in the 21st Annual Meeting of the Doctoral school. Marseille, France

• **Vision:**

Life is work and struggle
Constant search for the latest scientific developments and the development of economic
scientific research in the field of health

سيرة ذاتية (CV)



المعلومات الشخصية:

- الاسم: عايدة معين حبيب
- البريد الإلكتروني: habibaida85@yahoo.fr
- الهاتف المحمول: 0937031259
- اللغات:
 - العربية: اللغة الأم
 - الإنكليزية: قراءة وكتابة جيد ومحادثة متوسط
 - الفرنسية: قراءة وكتابة ومحادثة جيد جدا (6 سنوات في فرنسا)

المؤهلات والشهادات العلمية:

التاريخ	الدولة	مصدرها جامعة	الاختصاص	الشهادة
2007	سوريا	كلية الاقتصاد-جامعة تشرين	إدارة اعمال	إجازة في الاقتصاد
2011	فرنسا	كلية الطب -مخبر الجودة والصحة العامة -جامعة اكس مرسيليا	اقتصاديات الصحة/الصحة العامة	ماجستير في هندسة النظم الصحية : طرق تحليل الأنظمة الصحية
2012	فرنسا	كلية الطب -مخبر الجودة والصحة العامة -جامعة اكس مرسيليا	إحصاء طبي حيوي	دبلوم في الإحصاء الطبي الحيوي
2013	فرنسا	كلية الطب -مخبر الجودة والصحة العامة -مدرسة الدكتوراه علوم الحياة والصحة	كتابة المقالات باللغة الإنكليزية	شهادة في كتابة المقالات باللغة الإنكليزية
2015	فرنسا	كلية الطب -مخبر الجودة والصحة العامة -مدرسة الدكتوراه علوم الحياة والصحة	الصحة العامة/اقتصاديات الصحة	في اقتصاديات PHDدكتوراه الصحة

المناصب الرئسية:

- رئيس قسم البحوث والدراسات في مركز الدراسات الاستراتيجية الصحية-وزارة الصحة-دمشق 2016-2019
- أمين المعهد التقاني الصحي -وزارة الصحة-دمشق 2019-2020
- عضوفي فريق الإصلاح الإداري لوزارة الصحة بالتعاون مع وزارة التنمية الإدارية 2020 وحتى الان
- رئيس دائرة التنظيم المؤسسي في مديرية التنمية الإدارية -وزارة الصحة-دمشق 2020
- مدير التنمية الادارية في وزارة الصحة-دمشق نيسان 2021 وحتى أيلول 2022.

• الخبرات العملية:

- مدرس من خارج المللك في جامعة دمشق لطلاب الماجستير التأهيل والتخصص والدراسات العليا منذ عام 2017 وحتى الان للمقررات التالية:
 - 1- ريادة الشركات
 - 2- الإدارة الاستراتيجية باللغة العربية لماجستير التأهيل والتخصص وباللغة الأجنبية لطلاب الدراسات العليا الأكاديمي
 - 3- التحليل الاستراتيجي
 - 4- تطبيقات معلوماتية في تخطيط المشاريع
- مدرس من خارج المللك في معهد التخطيط الاقتصادي والاجتماعي -دمشق لطلاب ماجستير التأهيل والتخصص منذ عام 2018 وحتى الان للمقررات التالية:
 - 1- اقتصاديات العمل وتخطيط الموارد البشرية
 - 2- تخطيط قطاعات الخدمات الاجتماعية
- عضويته تدريسيه في كليه اداره المشافي – جامعه الأندلس الخاصه للعلوم الطبيه-القدموس
- مدرب في مركز الدراسات الاستراتيجية الصحية ومديرية التنمية الإدارية في وزارة الصحة منذ عام 2016 وحتى تاريخه في المواضيع الاتية:
 - 1- البحوث الصحية
 - 2- اقتصاديات الصحة وإدارة المشافي
 - 3- التخطيط الصحي والسياسات الصحية
 - 4- المهارات الإدارية ومهارات العمل
- الاشراف على العديد من رسائل الماجستير في التأهيل والتخصص في المعهد العالي للتنمية الإدارية
- عضولجنة حكم لعدد من رسائل ماجستير التخطيط الاقتصادي والاجتماعي
- المشاركة مع منظمة الصحة العالمية في بحث تقييم القطاع الخاص ودراسة سوق العمل الصحي في سوريا
- المشاركة مع منظمة الصحة العالمية في بحث تقييم سوق العمل الصحي في سوريا

• النشر والأعمال العلمية:

Habib A, Durand AC, Brunet P, Delarozière JC, Devictor B, Sambuc R, Gentile S. Étude comparative de survie entre les techniques de dialyse : dialyse péritonéale versus hémodialyse en région Provence-Alpes-Côte d'Azur. Nephrol Ther. 2015-2016.

Aida Habib, Durand AC, Philippe Brunet, Ariane Duval-Sabatier, Olivier Moranne, Stanislas Bataille, Laurent Benhaim; Evelyne Bargas, Stéphanie Gentile. Facteurs influençant le choix de la dialyse péritonéale : le point de vue des patients et le point de vue des néphrologues. Nephrol Ther. 2016. (Submitting).

Aida Habib, Anne-Claire Durand, Roland Sambuc, Franck Mazue and Stéphanie Gentile, Switching between Dialysis Modality: A Descriptive Study in Provence-Alpes-Côte D'azur, Ann Nephrol 5(1):60-70. 2020.

المشاركة بعدة مؤتمرات منها:

- المؤتمر الدولي الأول للهندسة الطبية في جامعة دمشق
- مؤتمر الإدارة الصحية في اللاذقية

• الرؤية: الحياة عمل وكفاح

البحث الدائم عن اخر المستجدات العلمية وتطوير البحوث العلمية الاقتصادية في مجال الصحة

